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Protokół z Zebrania Delegatów Polskiego Towarzystwa Leśnego 
odbytego dnia 27 marca 1938 w sali Polskiego Towarzystwa 
Politechnicznego przy ul. Zimorowicza 9 o godzinie 11-tej. 

Porządek obrad: 

Zagajenie. | 

Odczytanie protokołu z poprzedniego Zebrania Delegatów. 

Sprawozdanie Sekretariatu Rady Naczelnej. 

4. Sprawozdanie Redakcji „Sylwana *. 

Sprawozdanie kasowe. 

Sprawozdanie Głównej Komisji Rewizyjnej Towarzystwa. 

Wybór prezesa, wiceprezesów i 5 członków Rady Naczelnej w miejsce ustę- 

pujących z tytułu starszeństwa 

8. Sprawa Towarzystwa Doświadczeń Leśnych w Wilnie. 

9. Sprawa ukonstytuowania się Oddziału Nowogródzkiego 1 ustalenie jego gra- 

nic terytorialnych. | 

10. Wnioski i interpelacje. 

Obecni: pp. Prof. Roszkowski, Adam hr. Stadnicki, prof. dr Szymon 

Wierdak, inż. Stefan Niwiński, prof. Kozikowski, St. hr. Zamoyski, H. hr. Tar- 

nowski, inż. Czaykowski, Leon Mroczkiewicz, Zygmunt hr. Skórzewski, Antoni 

Linke. dyr. Edward Roliński, Ludwik ks. Czetwertyński, Edward Paprzycki, Cze- 

sław Jankowski, Roman Trębski, Stefan Mądrzykowski, inż, Niedenthal, inż. Stani- 

sław Nowacki, inż. Teodor Starościak, Prof. inż. Jan Ladenberger, inż. Mieczysław 

Janiczek, insp. inż. Zdzisław Gańczakowski, inż. Tadeusz Kolasiński, inż. Stanisław 

Batko, inż. Antoni Ilgner, Adam Kozłowiecki, inż. Mieczysław Sokulski, inż. Ta- 

deusz Gieruszyński, Józef Treszka, dyr. Stanisław Sowiński, inż. Mączyński. 

Ad 1. Prof. Roszkowski otwierając Zebranie wita zebranych Delegatów 

Oddziałów. | 

Na wstępie poświęca kilka słów pamięci zmarłych członków Towarzystwa 

śp. T. Horoszkiewicza, E. Mireckiego, St. Rylskiego, Kisielewskiego, Kozika, któ- 

rych pamięć uczcili zebrani przez powstanie. 

W zagajeniu przewodniczący przedstawia całokształt prac i usiłowań Rady 

Naczelnej za okres sprawozdawczy. Tak więc — przeprowadzono i zalegalizowano 

zmianę statutu, zajmowano się $ 28a i b ustawy o ochronie lasów niestanowiących 

własności Państwa i w tej kwestii złożono memoriały. 

Towarzystwo zawsze żywo interesowało się ustawami leśnymi i chętnie ofia- 

rowywało zupełnie bezinteresowną współpracę nad opracowaniem ich — jednako- 

woż szczera nasza oferta współpracy została odrzucona, co jest tym dziwniejsze, 

że z drugiej strony apelowano do społeczeństwa z prośbą o współpracę. Tak też 

ostatnio pomimo dwukrotnej interwencji, nawet u Pana Ministra, pominięto To- 

warzystwo przy opracowywaniu projektu nasiennictwa leśnego. 

W roku sprawozdawczym wystąpiło 26 członków Oddziału Lwowskiego P. 

T. L. Jest to epilog znanej wszystkim sprawy wykluczenia p. R. Nad faktem tym 

przeszło Towarzystwo do porządku dziennego. Akcję tę należy uważać za skoń- 

czoną. Mimo zapowiedzi bowiem Związek Inżynierów nie nadesłał dalszych zgło- 

szeń wystąpienia i wiadomym jest, że wielu członków Związku nie poddało się 

uchwale wystąpienia, a nawet zdarzył się wypadek ponownego przystąpienia na 

członka Towarzystwa Leśnego jednego z owych 26 występujących. ! 

Następnie prof. Roszkowski podkreśla, że w roku bieżącym ukończono osta- 

tecznie akcję oddłużenia, co tym bardziej zasługuje na uwagę, że Towarzystwo 

oparte jest wyłącznie o własne siły finansowe. 
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Wykonano uchwały poprzedniego Zebrania Delegatów. mianowicie nadano 
dyplomy członków honorowych pp.: prof. dr Nadolskiemu i prof. Wier- 
dakowi. Prof. Nadolskiemu wręczono dyplom w dniu 31 października 1937, 
a prot. Wierdakowi w przeddzień Zebrania Delegatów 26 marca 1938. Uroczystość 
ta odbyła się w sali Polskiego Towarzystwa Politechnicznego przy współudziale 
delegatów szeregu miejscowych Towarzystw oraz profesorów wyższych uczelni. 

Uroczystość zaszczycił obecnością J. E. Ks. Arcyb. Teodorowiez. 

Radosnym momentem jest powstanie nowego Oddziału Nowogródzkiego, 
którego zapał i szeroko zakrojona akcja rokuje jak najlepsze nadzieje. 

Gorzej jest z Oddziałem Warszawskim, który w ciągu ostatniego roku wy 

kazywał bardzo słabą działalność Oddział nie odbył nawet Walnego Zgro- 
madzenia, a tym samym nie wybrał delegatów na Zebranie Delegatów, by jednak 
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Ryc. 1. Członkowie Zebrania Delegatów P. I. L. 

umożliwić mu uczestniczenie w obradach, zaproszono delegatów zeszłorocznych. 

Dlatego też prof. Roszkowski proponuje zmianę porządku dziennego: miano- 

wicie jako pierwszy punkt zalegalizowanie delegatów Oddziału Warszawskiego, 

oraz nowo powstałego Oddziału Nowogródzkiego. Zebrani aplauzem dali wyraz 

jednomyślności w tej sprawie. 

Po przemówieniu prof. Roszkowskiego, zabiera głos Ludwik ks. Gzetw e r- 

tyński, dziękując imieniem Oddziału Nowogródzkiego za zalegalizowanie 1 miłe 

przyjęcie. Wysuwa się kwestia zasięgu Oddziału 1 jego nazwy. Po porozumieniu 

się z delegatami Oddziału Warszawskiego ustalono zasięg nowego Oddziału na 

teren woj. wileńskiego, białostockiego, nowogródzkiego 1 poleskiego. Jeśli chodz 

o nazwę, to na ogół wszystkie Oddziały noszą nazwę swej siedziby, i | 

jednak nie jest to rzecz zasadniczej wagi, w myśl życzenia nowego Oddziału 

ustalono nazwę: Oddział Ziem Północno Wschodnich, z siedzibą w Wilnie „czą- 

sowo w Lidzie). 
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Inż. Niwiński proponuje, przyłączyć woj. wołyńskie do Oddziatu Гмом- 

skiego. Prof. Wierdak sprzeciwia się temu i stanowisko swoje motywuje tym, 

że należałoby się uprzednio porozumieć z członkami danego «województwa, a po 

wtóre Oddział Lwowski obejmuje i tak pokaźny dość teren 3 województw. 

Frzewodniczący poddaje wniosek inz. Niwinskiego pod głosowanie. Wniosek 

upada. 

Ad. 2. Następny punkt porządku dziennego, odczytanie protokołu z poprzed- 

niego Zebrania Delegatów pominięto na wniosek prof. Wierdaka, ze wzelędu, 

że był on wydrukowany w „Sylwanie*. 

Ad. 3. W trzecim punkcie sekretarz Rady Naczelnej dyr. Sowiński 

składa sprawozdanie sekretariatu. W okresie sprawozdawczym Rada odbyła 

9 posiedzeń, aktów wpłynęło 142, wysłano 215. Towarzystwo liczy 751 członków. 

W ramach prac rozpatrywano szereg spraw dotyczących polityki leśnej, w związku 

z nowelizacją ustawy leśnej przedłożono szereg projektów, szczegółowo omówiono 

ustawę o szkodnictwie polnym i leśnym, wiele czasu poświęcono zorganizowaniu 

pracy wewnątrz Towarzystwa. 

Następuje sprawozdanie Redaktora „Sylwana ', prof. Wierdaka. Prof. 

Wierdak 19 z kolei raz staje przed dorocznym Zebraniem Towarzystwa, by zdać ra- 

chunek z działalności. W roku sprawozdawczym redakcja prawie wyłącznie opierała 

się o własne siły. Wniesiono prosbę o subwencję do Ministerstwa Oświaty, Fundu- 

szu Kultury Narodowej, Polskiej Akademii Umiejętności, ale bezskutecznie. Jedynie 

Fundacja Kórnicka nadesłała kwotę 250zł. Mimo usiłowań nie udało się redakcji 

utrzymać w granicach preliminarza, który został przekroczony o 900zł. Na po- 

krycie długu tego Oddział Lwowski wpłacił 400 zł. | 

Jeśli chodzi o treść „Sylwana*, to w serii A poświęcono 42str. hodowli 

lasu, 90 str. zagadnieniom ogólno - przyrodniczo - leśnym, zaś w serii B przypada 

63 str. na hodowlę, reszta na handel, użytkowanie itp. Jeden numer prawie w ca- 

łości poświęcono zalesianiu nieużytków. 

„Sylwan z każdym rokiem zdobywa sobie coraz większe uznanie na rynku 

zagranicznym. Ostatnio zwrócił się do Redakcji z prośbą o wymianę czasopism 

Instytut Kolonialny w Tarancie, Generalny Konsulat Rzplitej w Ameryce Pn. 

1 inni. Znamienną rzeczą jest również wzrost prenumeratorów. Prof. Wierdak 

kończy sprawozdanie apelem o nadsyłanie artykułów. 

Ad 5. W piątym punkcie porządku dziennego zabiera głos prof. Kozi- 

kowski i odczytuje bilans i preliminarz na rok 1938: 

Ad 6. Po złożeniu sprawozdania skarbnika, przewodniczący udziela głosu 

prof. Ladenbergerowi, który odczytuje protokół z posiedzenia Komisji Re- 

wizyjnej. Komisja na posiedzeniu w dniu 21 marca 1938 stwierdziła zgodność 

rachunków i ksiąg. Stawia wniosek udzielenia absolutorium ustępującej Radzie. 

Prof. Roszkowski otwiera dyskusję nad złożonymi sprawozdaniami. 

Ponieważ nikt do głosu się nie zgłasza, stawia pod głosowanie wniosek Komisji 

Rewizyjnej o udzielenie absolutorium Zarządowi. Wniosek przeszedł. 

Zarządza następnie 15 min. przerwę celem wzajemnego porozumienia się 
w sprawie wyboru prezesa. 
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Ad 7. Po przerwie wysuwa kandydaturę hr. Tarnowskiego na prezesa, na 
wiceprezesów proponuje prof. Kozikowskiego i ks. Czetwertyńskiego w miejsce 

ustępujących pp. Kozłowieckiego i dyr. Kączkowskiego. 

W tajnym głosowaniu przy pomocy kartek wybrano prezesem hr. Tarnow- 

skiego 29 głosami. Na wiceprezesów wybrano prof. Kozikowskiego i ks. Czetwer- 
tyńskiego, oddając po 28 głosów na każdego.
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BILANS 
Polskiego Towarzystwa Leśnego (Rady Naczelnej) na dzień 31 grudnia 1937 

obejmujący okres od 1 grudnia 1936 do 31 grudnia 1937. 

  

    

  

  
            

  

Stan czynny Stan bierny 

at ier zł |gr 
1. Kasa . . . . . . . «1... . — |—] 1. Majat. Polsk. Tow. Lesnego] 4.276) 09 
2.P.K.O. ......... «1|(4]o Pundusz bud ‚ а e 803| 08 3. Gal. Kasa Oszcz. we Lwowie | 717/30 dO 2 + | 
4. Papiery wartośc.: 9. Fundusze stypendyjne: 

69, Pożyczka narod.: 1 oblig. Fund. prof. Demianow- 
im.wart. 100zł. zł 96:— skiego . . . . zł4.919:38 

50/, Poż. Konwers. Fund. prof. Strze- 
z r. 1924 wart. leckiego  .. . ,, 3.27385] 8.193) 18 
120 zł . . . . . 49:60 FE 

Depoz. Bku G. Kr. , 564-22 (39) 829 4. Wierzyciele: | 
5. Nieruchomości .. 7777 2.454| 40 Zw. Druk., Lwów m 6. Dłużnicy: za druk Sylwana „ 395— 

| ск O ; tvtul S. Barach, Lwów 
т УИ | za papier do Sylw. 129-78 2 książ. OSZCZ. . 4, 55:48 J. Brodzisz Lwów 

Spółdz. Leś. Lwów ,, 8.439°65 | na , 12.) Oddz.Lw. P.T I, 4-61 za klisze do Sylw. 48:02 
Różn: We Ee ee Ay 10 29 Różni . . . . . . , 10:62| 643 42 
Zal.pren. Sylwana , „ 2.986:90 | 11.567| 58 | 

—— Z lo ke ee ee, 22 (. Ruchomości: >. =megtowci 39 
pozadz. biur. SZR m 6. Prenumeraty za r. 1988 . . 168) 15 
iblioteka . . . . — 

Maszyna do pis. . » 300:— 309) 804 (. Czysty zysk za r. 1987 . .|_1.692| 50 

15.560| 59 | 15.860| 59 

Wydatki Rachunek strat i zysków za rok 1937 Dochody 

zł |gr и | вт 
  

  

Prenum. Sylwana i ogłosz.| 2.911 | 40 

  

  

                  

1. Wydatki Rady Naczelnej .| 1.058 |53] 1. 

2. Wydawnictwo „Sylwana . | 4.940 | 10 2. 65%, wkł. przek. przez Oddz. : 
PE | 20 Lwowski: 3(0 czł. 

9. Administracja Sylwana . . 10 po 11-70=3500 . zł 3.435-65 

4. Ekspedycja Sylwana . . .| 404 62 Warszaw. : 100 czł. 

5. Odpisy pretensji w г. 1987.| 109 |98 po 11*(0=1170 . „ 485'58 
! Krakowski: (O czł. 

6. Czysty zysk za r. 198% . .| 1.692 50 o 11-70=819 . „ 755— 

Poznański: (Oczł. | 
po 11:70=819 . „ 600-—| 5.246 | 25 

3. Różne . . . 1 4» 1» 1 683 94 

4. Odsetki . . «. « « « « « « . 24 31 

8.895 88 8.895 | 88 

Skarbnik: Prezes: 

Inż. A. Kozżikowski Inż, W. Roszkowski
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Preliminarz budżetowy Rady Naczelnej Polskiego Tow. Leśnego na r. 1938 

  

Przychody: 
rok 1987 rok 1938 

prelimin. uzyskan. prelimin. 

1. Pozostałość z ubiegłego roku . . . . . (33°27 zł — — 
2. Wpływy z Oddziałów: (650%, wkładek: 

Lwowski 300 czł. X 11:70=3.510:— zł  8.510:— „ 3.43565 Д  3.000:— zł 
Warszawski 198 czł. X 11-70=2.258:10 „  1.170— , 485'58 ,, 500:— ,, 
Krakowski (9 czł. X 11:70= 924380 ,, 819:— ,, (55:— ,, (00:— ,, 
Poznański 60 czł. x 11:70= 702:— ,, 819— „ 600:— ,, 600:— ,, 
Nowogródzki 99 czł. x 9:00= 891:— , — — 800:— ,, 

(51 czł. =8.285'40 zł " 6.818:— zł 5.276'28 zł  5.600:— zł 
  

5. Sylwan prenum. i ogłosz. 

158 x 18:00=2.844— zł 2.030-— 2 2.911:40zł 2.000:— zl 
4. Różne: zasiłki, zwroty > 

  

koszt. druku itp... . . . . . . . « . . 400:— ,, 566:45 „, 400:— ,, 

R a z e m . . 11.129:40 zł  8.298:27 zł 8.754:08 zl 8.000:— 21 

Rozchody: 
rok 1931 rok 1938 

prelimin. uzyskan.  prelimin. 

1. Wydawn. Sylwana: druk, papieriklisze  4.000:—zł  4.940'10zł 4.000:— 2 

  

2. Administracja i wysyłka Sylwana . . 180:— ,, 41482 ,, 800:— ,, 

3. Rada Naczelna: 
Biuro i administracja . . . . . . . 1.080:— ,, | 1.400:— ,, 
Lokal Walnego Zgrom. koszta podróży  1.000— „ 1.13858 „ 600:— * 
Różne: dyplomy, org. nowych oddz. = — 600°— ,, 

4. Pozostatosé na rok nastepny ..... (33°27 ,, -- 600°— ,, 

R a zem . .8.298'27zł  1.798:45zł  8.000:— zł 

Skarbnik: Prezes: 

Inż. A. Kozżikowski Inż. W. Roszkowski 

W miejsce ustąpujących z tytułu starszeństwa członków: pp. Kozłowieckiego, 
prof. Kozikowskiego i dyr. Kączkowskiego — wybrano prof. Roszkowskiego, p. Ko- 
złowieckiego, poza tym Zygmunta hr. Skórzewskiego, inż. Niwińskiego i Jana hr. 
Tyszkiewicza. 

Ad 8. Sprawa Towarzystwa Doświadczeń w Wilnie. Sprawę referuje 
ks. Czetwertyński a dyr. Sowiński dla całokształtu odczytuje statut Towarzystwa. 
Siedzibą Towarzystwa jest Wilno, a terenem działalności woj. wileńskie, biało- 
stockie, nowogródzkie i poleskie. Celem jego działalności jest podniesienie poziomu 
gospodarki w lasach prywatnych. Do urzeczywistnienia tego celu, Towarzystwo 
przeprowadzi badania i doświadczenia nad zagadnieniami prywatnego gospodar- 
stwa leśnego, zajmie się kontrolą nasion drzew leśnych, zorganizuje handel 
drewnem, będzie udzielać pomocy w walce ze szkodnikami leśnymi itp. 

Dla uruchomienia całego tego aparatu, stanie w puszczy śŚwisłockiej drew- 
niany budynek, którego kosztorys i plany są już sporządzone i zostanie powo- 
łany zastęp wykwalifikowanych pracowników.
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Prof. Roszkowski zauważa, że поме to Towarzystwo jest bardzo luźnie 
związane z Towarzystwem Leśnym w ogóle, nawet z Oddziałem Ziem Północno 

Wschodnich P. T. L. 

Hr. Stadnicki proponuje połączenie się z [Instytutem Lasów Państwo- 

wych 1 stworzenie ogólnopolskiego Instytutu, któryby obsłużył całą Polske i lasy 
prywatne zarówno jak i państwowe. 

Profi Wierdak uważa to za rzecz trudną do zrealizowania. Inicjatywie 

należy przyklasnąć i poprzeć ją, a inicjatorom zostawić zupełną swobodę. 

Zabiera następnie głos ks. Czetwertyński. Zakres prac podjętych 

przez lowarzystwo Doświadczeń jest istotnie wielki, stworzenie takiego instytutu 

nie jest rzeczą bagatelną — inicjatorowie zdają sobie z tego sprawę, lecz nie uwa- 

żają tego za nierealne i nie możliwe do osiągnięcia. Nie przystąpią do realizacji 

planu przed zebraniem kwoty zabezpieczającej pokrycie rocznych wydatków. 

Со się tyczy związku z Polskim Towarzystwem Leśnym, to istotnie jest on 

słaby i aczkolwiek Oddział sam powołał Komisję do opracowania projektu Insty- 

tutu Leśnego, to jednak nie może się podjąć prowadzenia całej tej akcji, ze wzelędu 

właśnie na brak funduszów. 

Ad 10. Hr. Skórzewski odczytuje wniosek Oddziału Poznańskiego: 

1. Rada Naczelna zechce powołać Komisję dla opracowania projektu nasiennictwa 

lesnego, 2. Rada Naczelna zechce informować o działalności Polskiego Towarzystwa 

Leśnego ogół społeczeństwa za pośrednictwem prasy codziennej i 3. Oddział Po- 

znański zaprasza delegatów na następny Zjazd do Poznania. Wszystkie wnioski 

przyjęto. 

Ks. Czetwertynski informuje, że Oddział Ziem Północno Wschodnich 

organizuje wycieczkę do Finlandii. W sprawie ewentualnego uczestnictwa w wy- 

cieczce innych Oddziałów należy się jeszcze porozumieć z Radą Naczelną. 

Dyr. Sowiński odczytuje wniosek Oddziału Lwowskiego w sprawie 

przyjmowania na członków osób prawnych. Postanowiono przekazać to do zała- 

twienia Radzie Naczelnej. 

Hr. Stadnicki proponuje wystosowanie rezolucji do władz i czynników 

miarodajnych w związku z rozpatrywaniem w Sejmie wniosku o wykupnie słu- 

żebności w lasach i nawiązanie w tej kwestii kontaktu ze Związkiem Ziemian. 

Uchwalono. 

Hr. Tarnowski stawia wniosek nadania godności członka honorowego 

prof. Roszkowskiemu, podkreślając zasługi Profesora około utrzymania Oddziału 

Lasowego Politechniki Lwowskiej. Wniosek przyjęto jednogłośnie wśród długo 

niemilknących oklasków. 

Inż. Jankowski 

którzy zobowiążą się do spłacenia zaległości za 2 lata. 

Prof. Wierdak stawia wniosek, by Oddziały nadsyłaty ze sprawozda- 

usprawnienia administracji „Sylwana” 

stawia wniosek by umożyć zaległe wkładki członkom, 

niami kwartalnymi spis członków dla 

Wnioski przyjęto. Na tym obrady zamknięto. 

 


